



The Phoenix fiasco

- ▶ In June 2011, the Harper government contracted IBM to develop a new payroll system for federal public service workers. When the government chose to consolidate the federal public service pay system, they laid off hundreds of compensation advisors, losing their valuable expertise and experience.
- ▶ By the time the Phoenix project was passed onto Justin Trudeau's Liberal government in February 2016, it was already crystal clear that Phoenix was already plagued with problems.
- ▶ Despite PSAC and other unions sounding the alarm, the government went ahead and launched the pay system in 2016.
- ▶ Incredibly, eight years later, the Phoenix pay fiasco continues.
- ▶ Paycheque after paycheque, workers are still facing constant stress and anxiety, wondering if they'll be paid correctly.
- ▶ As of May 2024, there are still more than 400,000 pay issues in the backlog waiting to be processed, with new ones created every day.
- ▶ Now, the government is repeating the same mistakes by again moving forward with a replacement pay system without proper consultation with unions and workers who process pay for federal public service workers.
- ▶ We want to see an end to our pay problems.
- ▶ We deserve to be paid correctly, and when pay issues arise, to have them resolved quickly, with timeline commitments for pay issues to end.
- ▶ We want peace of mind knowing the government — our employer — is doing everything in their power to make this right.



Find out what PSAC is doing to keep the pressure on the government to make sure you get paid properly.

Fiasco Phénix

- ▶ C'est en juin 2011 que le gouvernement Harper a confié à IBM la conception d'un système de paye pour l'ensemble des fonctionnaires fédéraux. La consolidation des services de paye a occasionné le licenciement de centaines de spécialistes en rémunération, privant ainsi le gouvernement de leur précieux savoir-faire.
- ▶ Lorsque Justin Trudeau a accédé au pouvoir en février 2016, il était très clair que Phénix battait déjà de l'aile.
- ▶ L'AFPC et d'autres syndicats ont eu beau sonner l'alerte, le gouvernement libéral a tout de même lancé le système la même année.
- ▶ Huit ans plus tard, le fiasco Phénix continue à hanter les fonctionnaires.
- ▶ Faute de savoir s'ils seront payés correctement, nos membres vivent en permanence dans le stress et l'angoisse.
- ▶ En mai 2024, le nombre de mouvements de paye problématiques à régler s'élevait à plus de 400 000, et d'autres s'y ajoutent tous les jours.
- ▶ Le gouvernement commet les mêmes erreurs qui ont mené au fiasco Phénix en proposant encore une fois un nouveau système sans avoir consulté les syndicats et le personnel responsable de la paye.
- ▶ Nous voulons en finir avec ce cauchemar!
- ▶ Nous méritons d'être payés correctement et de savoir que nos problèmes de paye seront réglés rapidement, selon un échéancier ferme.
- ▶ Nous voulons avoir l'assurance que le gouvernement — notre employeur — fait tout en son pouvoir pour corriger le tir.



Découvrez ce que fait l'AFPC pour maintenir la pression sur le gouvernement et veiller à ce que vous soyez payés correctement.